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Conceptverslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Hart van Leusden op 26 novem-
ber 2015 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter:  De heer K. Roskam 
 

Agenda Verslag 

Opening De voorzitter opent de Uitwisseling om 21.00 uur. In opdracht van de ge-
meente wordt een plan voorbereid voor de verbetering van de openbare 
ruimte. Hiervoor hebben gesprekken met de verschillende groepen sta-
keholders plaatsgevonden. De wensen zijn in week 44 in kaart gebracht. 
Tijdens de Uitwisseling zal de architect, Johan de Wachter de herinrichting 
van de openbare ruimte toelichten en vertellen over de opbrengst van bij-
eenkomsten en de daaruit voortvloeiende mogelijke keuzen en dilemma's. 
 

21.00 – 22.00 uur 
Hart van Leusden 

De heer J. de Wachter, architect 
De heer W. van den Bedum, afdeling Beleid gemeente Leusden 
 
Wethouder Dragt geeft een korte introductie. De gemeente werkt al ge-
ruime tijd aan het Hart van Leusden. De gemeente is in gesprek met di-
verse partijen op de Hamershof over het opknappen van de gevels. Er is 
inmiddels een proefstuk van de gevels onthuld. De infrastructurele pro-
blemen zijn ook in de klankbordgroep besproken. Op bepaalde dagdelen 
is er een overdruk op het aantal parkeerplaatsen. Een deel van de klank-
bordgroep vindt dat er op bepaalde momenten van de dag een blauwe zo-
ne moet worden ingevoerd. Het college zal daarover een oordeel vormen. 
Daarnaast wordt gekeken naar het wonen in het centrum. Er komt een 
nieuw gemeentehuis met daarboven appartementen en daarnaast speelt 
de vrijgekomen locatie van de SBBO een rol. Een deel van de eigenaren 
van de Hamershof heeft aangegeven de gebouwen te willen opknappen 
en heeft de gemeente gevraagd welke rol deze daarin kan spelen. De ge-
meente is van mening dat zij een bijdrage moeten leveren in de kwaliteits-
verbetering van de openbare ruimte. De gemeente is met alle stakeholders 
in gesprek gegaan en heeft ideeën opgehaald voor het Hart van Leusden. 
Alle partijen hebben belang bij een hoge kwaliteit van het centrumgebied 
in Leusden. Dat betekent ook dat alle partijen soms concessies moeten 
doen. Deze uitwisseling is bedoeld als bijpraatsessie. 
 
De heer De Wachter geeft een presentatie over het stappenplan met be-
trekking tot de Hamershof. Er zijn interviews gehouden met de stakehol-
ders van de Hamershof, de ondernemers, winkeliers, gemeente en bewo-
ners in het gebied. Er is afgesproken dat er begin maart 2016 een definitief 
plan op tafel ligt. Hij wil de raadsleden nu informeren over het gelopen tra-
ject. Een belangrijke vraag was: waar gaat het over als wordt gesproken 
over vernieuwing van de Hamershof.  
 
Wethouder Dragt geeft aan dat bij het ontwerp van het gemeentehuis de 
parkeerplaatsen die horen bij de nieuwe bovenliggende woningen worden 
gerealiseerd in de kelder van het nieuwe gemeentehuis. Als daar meer 
parkeerplaatsen moeten komen moet daar een apart regime op worden 
gevoerd. Het gaat om dure parkeerplekken zeker als parkeren in Leusden 
gratis moet blijven en daar is geen geld voor beschikbaar.  
 
Er gaan geen parkeerplekken verloren. Ten behoeve van de appartemen-
ten boven het nieuwe gemeentehuis worden extra parkeerplekken gereali-
seerd. De overige parkeerplekken blijven gehandhaafd.  
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Als parkeerplaatsen verdwijnen, moeten deze elders binnen dat gebied te-
rugkomen.  
 
Een doorgang tussen het nieuwe gemeentehuis en het huidige parkeerdek 
is een optie die wordt onderzocht. 
 
De heer De Wachter gaat verder met zijn presentatie en geeft op de 
sheets de verschillende mogelijkheden aan om het winkelgebied aantrek-
kelijker te maken. 
 
Winkeliers en omwonenden zijn het er over eens dat er wel een verande-
ring moet worden aangebracht aan het water van de Kooikersgracht. Het 
is de bedoeling dat het water van de Kooikersgracht anders wordt ingericht 
en dat het ook oversteekbaar wordt.  
 
Fietsparkeren moet dichtbij de winkels mogelijk zijn maar mag geen barriè-
re vormen in het winkelcentrum. Het fietsparkeren moet op een goede 
manier worden geïntegreerd in het winkelcentrum.  
 
Er moet een oplossing worden gezocht om de verschillende horecaterras-
sen te uniformeren met een vaste opstelling zodat deze niet dagelijks op-
geruimd te hoeven worden. 
 
Er moet een betere groenbeleving komen eventueel met een speelvoor-
ziening voor kinderen.  
 
Het centrum aan de kant van de Hamersveldseweg kan meer met elkaar 
in evenwicht worden gebracht door aanpassingen te doen aan het hoogte-
verschil. 
 
Aan de kant van de Smidse kan de weg worden ingericht als shared space 
voor alle weggebruikers.  
 
Er is ook gedacht aan de hofjes waar de bewoners erg aan hechten. Dat 
wordt meegenomen in de visie op het openbaar gebied. 
 
Wethouder Dragt vult aan dat de gemeente primair is gevraagd om mee te 
doen als het gaat om de openbare ruimte. De hofjes worden meegenomen 
in die visie zonder dat daar primair de nadruk op ligt. Het gaat voorname-
lijk om de publiektoegankelijke ruimte.  
 
Er is niet direct gekeken naar de demografische insteek. De gemeente wil 
een levendig winkelcentrum en die visie wordt ook gedragen door de su-
permarkten. Ook de andere winkeliers hebben veel belang bij een levendig 
winkelcentrum. De aantrekkelijkheid van de openbare ruimte en het ver-
binden van de winkels is belangrijk bij de inrichting van de openbare ruim-
te. Het winkelcentrum moet multifunctioneel toegankelijk zijn. 
Bij het onderhoud en beheer wordt gezocht naar duurzame materialen. De 
manier van onderhoud bepaald sterk het aanzien van het winkelcentrum. 
Daarover wil de gemeente in gesprek met de winkeliers.  
 
De heer De Wachter vult aan dat er niet direct en met de bezoekers is ge-
sproken. De gesprekken zijn wel gevoerd met winkeliers en bewoners 
want ook zij zijn ook winkelend publiek. 
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Wethouder Dragt zegt dat in de volgende fase het winkelend publiek hier-
bij wordt betrokken.  
 
Ten aanzien van de verwachtingen zijn er geen financiële belemmeringen 
neergelegd. Er zijn ook geen kaders gesteld maar er is wel gevraagd om 
een sobere en een luxere variant weer te geven. De gemeente wil in eer-
ste instantie een kwaliteitsslag maken en daar moet open en eerlijk naar 
worden gekeken. Op een later moment komen de financiën aan de orde 
en daarbij moet breder worden gekeken dan het budget van de gemeente. 
 
Als de gemeente de openbare ruimte gaat inrichten gebeurt dat nadat de 
gevels zijn aangepakt. De winkeliers zullen medio februari 2016 beslissen 
of zij een volgende stap in het ontwerp accepteren en daarna moet een 
besluit over de uitvoering worden genomen. De gemeente maakt wel in 
één keer het ontwerp maar dat wil niet zeggen dat het hele gebied in één 
keer wordt aangepakt. Spreiding van de kosten kan daarbij een optie zijn. 
 
De heer De Wachter ziet op dit moment weinig knelpunten. Het grote 
knelpunt zou het water van de Kooikersgracht kunnen zijn maar daar zijn 
nu verschillende opties voor benoemd. De groeninrichting zoals het type 
boom dat kan worden geplant moet nog verder worden uitgezocht. 
 
Wethouder Dragt vult aan dat er nog wel heel serieus naar het nieuwe 
gemeentehuis moet worden gekeken om dat te laten aansluiten op het Erf. 
Daarover moet verder overleg plaatsvinden maar het is een lastige optie. 
Op korte termijn moet daarover een besluit worden genomen. Vervolgens 
wordt er een voorlopig ontwerp gemaakt. Bij dat ontwerp komen ook de 
kosten naar voren.  
 

Sluiting De voorzitter dankt de heer De Wachter voor zijn inbreng en sluit de uit-
wisseling om 22.00 uur.  

 


